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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Legyek Ura a nevelőotthonokban is?" 

Az elmúlt napokban megint napvilágot látott egy nevelőotthonban történt durva, gyermekek közötti 
bántalmazás, ami miatt egyébként én magam is feljelentést tettem. Egyre több aggasztó adat szól a 
fiatalok közötti erőszakos cselekmények számának növekedéséről.

Az pedig még aggasztóbb, hogy már az óvodában, általános iskola alsó tagozatán is egyre több 
hasonló cselekményről számolnak be a pedagógusok, nevelők.

Már régen cselekedni kellett volna és nem pusztán a túlterhelt pedagógusokra, nevelőkre bízni a 
rendszer működtetését, mert az láthatóan nem működik jól! A segítségnyújtás a társadalom minden 
területén és szintjén elkerülhetetlen…

És - megjegyzem - önök szerint, ugye sem a Béke Gyermekotthon, sem a Fóti Gyermekotthon 
szétszabdalásával nem sérültek a gyerekek érdekei…

Talán önök is olvasták ezeket az elkeseredett sorokat:

„A gyermekvédelem a jelenlegi szabályozással, számokkal, ellátással, a munkavállalók képesítési 
követelményeivel úgy, ahogy van, rendszerszintű abúzusra képes csak.

Az a vérlázító kontraproduktivitás, ami a mindenkori SZGYF sajátja, az a farizeus, hozzá nem értő, 
a gyermekvédelmet kizárólag financiális oldalról megközelítő, befolyásolhatatlanul amortizáló 
hozzáállás, ami a hal fejétől bűzlik, azt eredményezi, hogy a nevelésbe vetteknek gyakorlatilag 
szinte semmi esélyük nem lehet egy bármilyen szinten elfogadható életre, sem bent, sem a gondozás
megszűnésekor. És akik a legvégsőkig kitartottunk, és a legelkötelezettebben próbáltuk a GYV 
rendszer katasztrofális helyzetét a magunk posztján a ránk bízottak számára enyhíteni, fel kellett 
állnunk, mert van egy pont, amihez már nem képes lelkiismeretes ember a nevét adni! Amíg csak 
baromságokat kérnek, az rendben van, de mikor a rendszer hazug, igazságtalan, amatőr és ártalmas, 



akkor muszáj ..."

Szülői hang, 2020.január.

Örvendetes lett volna, ha Miniszterelnök Úr az egy héttel ezelőtt tartott sajtótájékoztatóján az 
oktatás, nevelés jelenlegi romló, társadalmat lebutító, embertelen rendszeréről is ejt pár szót. Nem 
tette, pedig kellett volna, s leginkább arról beszélni, hogy mit fog tenni a javulás érdekében.

Kérdéseim:

1. Hány gyermekotthonban, hány gyermeket nevelnek pontosan?

2. Mennyi az egy fő nevelőre jutó gyermekek száma?

3. Minden intézményben biztosított a pszichológusi-pszichiáteri megsegítés nevelőnek, 
gondozottnak?

4. A nevelőotthonos, de Tökölről kikerült fiatalok melyik intézményekben kapnak 
utógondozást, megsegítést? (Nincs nyomon követés, ha pl.17 éves, nem tanul, kallódik)

5. A szociális szférában egy családgondozóra/esetmenedzserre/pártfogó felügyelőre hány 
gondozott jut ma? 

6. Mikor rendezik érdemben a vonatkozó béreket? Talán motiváló lehet a pályán 
maradásra…

7. Hogyan kívánják a gyakorlatban a nevelőszülői hálózat működtetését megerősíteni?

8. Milyen módon fogják ellenőrizni a nevelőszülőket, intézményeket a bántalmazások, 
problémák megelőzése érdekében?

9. Kívánják-e visszaállítani a köznevelési intézmények pszichológusi státuszát?
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